
 
 
 
 
 
 

Interpellation av Carl-Anders Ifvarsson (fp) om psykiatrisk 
hjälp på vårdcentraler  
 
I den översyn som gjordes av den psykiatriska vården under åren 1998-99 uppgavs 
att 7% av primärvårdens patienter har psykiska besvär. Det innebär att ungefär 40 
000 av primärvårdens patienter skulle behöva en psykiatrisk bedömning/behandling. 
För att primärvården ska kunna förbättra sina insatser inom det psykiatriska området 
behövs utbildning för personalen och att personal med psykiatrisk utbildning finns inom 
primärvården. Det kan vara socionomer och psykologer. En sådan förstärkning har 
gjorts under senare år med gott resultat. 
 
Primärvården kan i första hand göra insatser för patienter med lättare psykiska 
störningar. Det kan gälla utmattningsdepressioner men inte djupare depressioner. 
Behandlingsperioden bör bara relativt kort. Det därför viktigt att det finns en öppenhet 
att primärvården att teckna avtal med vårdgivare som erbjuder olika 
behandlingsformer. Det kan även avse gruppterapier. Det kan lösas genom att 
beställaren tecknar vårdavtal med leg. psykoterapeuter.  
 
Jag vill därför fråga sjukvårdslandstingsrådet Inger Ros följande: 
 
- Är du beredd att fortsätta förstärka den psykiatriska kompetensen inom 

primärvården? 
- Tycker du att det är rimligt att även teckna avtal om gruppterapier inom 

primärvården? 
 

Stockholm den 3 april 2003 
 
 
Carl-Anders Ifvarsson (fp)  
 
      
 
    


